
Fra: Niels Erik Skakkebæk
Sendt: 9. december 2009 11:09

Til  Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri  

Fornylig har jeg erfaret, at Fødevareministeren  påtænker at fravige  Folketingets 
beslutning om at forbyde Bisphenol- A i sutteflasker. I den  forbindelse vil jeg 
stærkt anbefale, at man fastholder Folketingets  beslutning.

  Bisphenol -A var genstand for en lang diskussion ved den internationale  
konference of hormonforstyrrende stoffer, som blev afholdt på  Rigshospitalet 
tidligere på året.. Her var jeg diskussionsleder. EFSA var  repræsenteret ved et 
tysk medlem, hvis synspunkter blev kritiseret af  mange internationale forskere fra 
Europa og USA.  Konklusionen af  drøftelserne var, at man på nuværende tidspunkt 
ikke kan frikende
Bisphenol- A for at have  hormonforstyrrende effekter.  Og det er  velkendt, at 

stoffet kan sive fra emballage ud i madvarer.

Som forsker og børnelæge er jeg bekymret over Fødevareministeriets nye  skridt i 
sagen. Det er klart vist, at stoffet har virkninger som det kvindelige hormon 
østrogen. Striden står om, hvorvidt de relativt små  hormonkoncentrationer, som 
utvivlsomt forekommer ved udsivning fra flasker  med indhold af Bisphenol A kan 
skade børnene. I denne uafklarede situation  er det klogest at anvende 
forsigtighedsprinsippet., indtil ny forskning  har afklaret problemet.

Med venlig hilsen
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